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Suomen Ampumaurheiluliitto ry    PÖYTÄKIRJA 1/2017 
LIITTOVALTUUSTON KOKOUS   29.4.2017 

     
 
 
 
    

AIKA 29.4.2017 klo 10.00  
 
PAIKKA Olympiakomitean talo, Radiokatu 20, Helsinki 
 
LÄSNÄ Mikael Kaislaranta jäsen Etelä-Suomi 

Jan Nygård  varajäsen Etelä-Suomi 
Elof Juselius  jäsen Etelä-Suomi 
Mikael Friman  jäsen Etelä-Suomi 
Olli-Pekka Partanen varajäsen Etelä-Suomi 
Tapio Törmä  jäsen Häme 
Päivi Könönen  jäsen Häme 
Janne Hokkanen jäsen Häme 
Ville Leskinen  jäsen Häme 
Martti Halttunen jäsen Itä-Suomi 
Heikki Pääkkönen jäsen Itä-Suomi 
Tuomo Silvast  jäsen Itä-Suomi 
Jaakko Puisto  jäsen Kaakkois-Suomi 
Merja Sikanen  varajäsen Kaakkois-Suomi 
Viljo Kuparinen varajäsen Keski-Suomi 
Juhani Öhman  jäsen Keski-Suomi 
Tapio Hänninen jäsen Lappi 
Asko Terkola  jäsen Lounais-Suomi 
Matti Viljakainen jäsen Lounais-Suomi 
Jarmo Engblom jäsen Lounais-Suomi 
Jorma Röppänen jäsen Lounais-Suomi 
Rami Vuorinen jäsen Lounais-Suomi 
Tapio Linjala  jäsen Pohjanmaa 
Asko Ahde  jäsen Pohjanmaa 
Markku Passi  jäsen Pohjanmaa 
Jussi Ahomäki  varajäsen Pohjanmaa 
Veikko Huotari jäsen Pohjois-Pohjanmaa 
Ari Sive  jäsen Pohjois-Pohjanmaa 
Timo Niiranen  jäsen Reserviupseeriliitto 
Jyrki Latvala  jäsen Päällystöliitto 
Georg-Peter Björkqvist jäsen Svenska Finlands Skyttef. 
Sami Mäkelä  lisäjäsen 

 
MUUT LÄSNÄOLIJAT 

 
Puheenjohtaja Vesa Nissinen, varapuheenjohtajat Mikko Taussi ja Timo Laurila, hallituksen 
jäsenet Curt Sjöblom, Jaakko Hyvätti, Marja Maunula ja Martti Purmonen sekä kilpailu- ja 
palvelusihteeri Kirsi Kankaanmäki, viestintäpäällikkö Lassi Palo, nuorisopäällikkö Timo Rautio, 
talouspäällikkö Pirjo Manninen, talous- ja kehityspäällikkö Anne Lantee ja toiminnanjohtaja 
Risto Aarrekivi. 
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1§       
KOKOUKSEN AVAUS 
 

Uuden liittovaltuuston ensimmäisen kokouksen avasi liiton puheenjohtaja Vesa Nissinen. 
Hän toivotti läsnäolijat tervetulleiksi. Avauspuheessaan Nissinen kertoi viimeaikaisista 
tapahtumista ja muun muassa lajijaostojen yhteispalavereista, joissa on käyty hyvää 
keskustelua lajien kesken. Nissinen oli tyytyväinen liiton taloudelliseen tilanteeseen ja 
tulokseen vuonna 2016, mutta muistutti, että omaa pääomaa pitäisi vielä kartuttaa liki 
tuplaten verrattuna nykyiseen tilanteeseen, jotta toiminta olisi vakaalla pohjalla. Lähiaikojen 
tärkeinä tehtävinä hän mainitsi muun muassa uuden toiminnanjohtajan rekrytoinnin, sillä 
liiton pitkäaikainen toiminnanjohtaja Risto Aarrekivi on jäämässä syksyllä eläkkeelle. Lisäksi 
vaikuttajaviestintään tartutaan aiempaa tarmokkaammin, mikä on yksi liiton pidemmän 
aikavälin suunnitelman painopisteestä.  

 
2§        
KOKOUKSEN JÄRJESTÄYTYMINEN 
 
 Kutsuttiin kokouksen pöytäkirjanpitäjäksi/sihteeriksi Anne Lantee. 
 
          Valittiin 
          -        kaksi (2) pöytäkirjantarkastajaa: Matti Viljakainen, Jarmo Engblom 
          -        kaksi (2) ääntenlaskijaa: Olli-Pekka Partanen, Tapio Hänninen 
 
3§       
TODETAAN KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS 
 

SAL:n toimintasääntöjen mukaan liittovaltuuston kokouksesta on kutsu lähetettävä 
kirjallisena kullekin jäsenelle vähintään kolme (3) viikkoa ennen kokousta. Liittovaltuuston 
esityslista liitteineen on lähetettävä liittovaltuuston jäsenille vähintään kaksi (2) viikkoa 
ennen kokousta. 

 
Liittovaltuuston kokous on päätösvaltainen, kun puheenjohtaja tai varapuheenjohtaja ja 
vähintään puolet (1/2) muista jäsenistä on kokouksessa läsnä. 

 
 Kokouksesta on tiedotettu liittovaltuustolle kokouskutsulla 30.3.2017. 
 Esityslista liitteineen on toimitettu liittovaltuuston jäsenille 13.4. 2017.  
 
 Todettiin paikalla olevat liittovaltuuston jäsenet (32/40) ja muut paikallaolijat. 
 

Päätös:  Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 
4§        
KOKOUKSEN TYÖJÄRJESTYS 
 

Esitetään, että kokouksen työjärjestykseksi hyväksytään 13.4.2017 liittovaltuuston jäsenille 
toimitettu esityslista.  

 
Päätös: Lisättiin esityslistan kohtaan muut asiat keskustelu SAL:n ja PV:n välisestä 

ratojen yhteiskäytöstä ja keskustelu hallituksen palkkauspolitiikasta. 
Hyväksyttiin esityslista muilta osin. 
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5§ 
LIITTOVALTUUSTON PUHEENJOHTAJAN JA KAHDEN VARAPUHEENJOHTAJAN VAALI 
 

Valitaan SAL:n sääntöjen mukaan liittovaltuuston puheenjohtaja ja kaksi (2) 
varapuheenjohtajaa liittovaltuuston jäsenten keskuudesta seuraavaksi kaksivuotiskaudeksi 
2017-2018. 
 
Päätös: Valittiin yksimielisesti Asko Terkola liittovaltuuston puheenjohtajaksi. 

Varapuheenjohtajiksi valittiin Päivi Könönen ja Tapio Hänninen niin ikään 
yksimielisesti. Äänestystä ei tarvittu. 

 
Vesa Nissinen luovutti kokouksen puheenjohtajuuden Asko Terkolalle. 

 
6§        
TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2016   
 
          Liittohallitus esittää hyväksyttäväksi liitteenä 1 olevan toimintakertomuksen vuodelta  
  2016.   
  
 Toiminnanjohtaja Risto Aarrekivi esitteli vuoden 2016 toimintakertomuksen.  
  

Päätös: Hyväksyttiin toimintakertomus vuodelta 2016 seuraavin 
lisäyksin/korjauksin: 
- Kurinpitosääntöjen kehityksestä maininta 
- ISSF:n B-kurssilla 2 osallistujaa (ei C-kurssia vuonna 2016) 
- Lisätään liitteisiin loppuun valmennusryhmien urheilijat 
- Hämeen alueen toimintakertomuksesta puuttuu osia, tarkennetaan tätä 

vielä erikseen 
- Yhdenvertaisuus- ja tasa-arvo-ohjelman nettilinkki s. 17 korjataan. 

 
7§        
TILINPÄÄTÖS VUODELTA 2016, TILINTARKASTAJIEN LAUSUNTO JA TILIEN VAHVISTAMINEN 
 
          Liittohallitus esittää hyväksyttäväksi liiton tilinpäätöksen vuodelta 2016 (LIITE 2). Tilinpäätös 
 sisältää tuloslaskelman ja taseen 31.12.2016 liitetietoineen.    

 
Luettiin tilintarkastajien lausunto. 

 
 Päätös: Vahvistettiin tilinpäätös vuodelta 2016. 
 
8§       
PÄÄTETÄÄN VASTUUVAPAUDEN MYÖNTÄMISESTÄ LIITTOHALLITUKSELLE JA MUILLE TILIVELVOLLISILLE 
 
 Päätös: Myönnettiin vastuuvapaus liittohallitukselle ja muille tilivelvollisille. 
 
9§   
JÄSENMAKSU 2018 SEKÄ MUUT LIITON VUODEN 2018 TALOUSARVION POHJANA OLEVAT MAKSUT 
 

Liittohallitus esittää, että jäsenseuroilta vuonna 2018 kannettavan jäsenmaksun suuruus on  
(suluissa maksut 2017): 

-         jäsenmaksu 1. jäsen 26 € (26) 
-         jäsenmaksu 2. jäsen 21 € (21) 
-         jäsenmaksu erilliset yhdistykset  400 € (400) 
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Muut talousarvion 2018 pohjana olevat maksut 

-         aikuisten lisenssi 40 € (40) 
-         nuorten lisenssi 13 € (13) 
-         harrastelisenssi 25 € (25) 
-         yli 80-v lisenssi 19 € (16)   
-         kilpailulupa ennätyskelpoinen tai vastaava ei – ISSF-lajin kilpailu     

                      100 €/ 1. päivä, lisäpäivät 10 €/päivä (2016: 100 €)  
-         ylituomarikortti 25 € (25) 
-         I-lk tuomarikortti 15 € (15) 
-         Urheiluampuja-lehden vuosikerta 50 € (50) 

Avoimet alueelliset kilpailut tai vastaavat lajijaoston hyväksymät kilpailut, alue- tai lajijaosto  
  päättää, maksu saa olla max 25 €/päivä (25). 
   

Päätös:  Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
10§   
SUOMEN AMPUMAURHEILULIITON PIDEMMÄN AIKAVÄLIN SUUNNITELMAT 
 
 Hallitus on käsitellyt liiton pitemmän aikavälin suunnitelmia ja esittää niitä liittovaltuustolle  
  hyväksyttäväksi liitteen mukaisesti. (LIITE 3) 
 

Liittohallituksen puheenjohtaja esitteli hallituksen esityksen liiton pitemmän aikavälin 
suunnitelmista. Lisäksi Anne Lantee esitteli keväällä toteutetun seurakyselyn tuloksia. 
 

 Päätös: Hyväksyttiin liiton pidemmän aikavälin suunnitelmat esityksen mukaisesti. 
 
Kokous keskeytettiin lounastauon ajaksi klo 12.33-13.15. 
 
11§  
MUUTOKSET KILPAILUTOIMINNAN YLEISSÄÄNTÖIHIN JA OHJEISIIN 
 

Hallitus esittää liitteen (LIITE 4) mukaisia muutoksia kilpailutoiminnan yleissääntöihin ja 
ohjeisiin. 
 
Asia herätti paljon keskustelua ja ehdotuksia muutoksista. Ehdotuksia, jotka eivät saaneet 
kannatusta eivätkä siten menestyneet olivat seuraavat: 

- Esitettiin, että joukkuesääntöä voitaisiin lieventää niin, että joukkueeseen 
voisi osallistua sellainen henkilö, joka edustaa kilpailussa toista seuraa 
mutta on jäsenenä joukkueen kokoavassa seurassa.  

- Esitettiin, että järjestävän seuran kotipaikan aluejaosto myöntää kilpailun 
järjestämisluvan riippumatta siitä, minkä aluejaoston alueella kisa 
järjestetään. 

 
Lisäksi esitettiin, että liiton toimisto voisi vahvistaa SE-tulokset heti ilmoitusten tultua. 
Esitystä kannatettiin, mutta asia on kuitenkin liiton toimintasäännöissä, jolloin se voidaan 
muuttaa vasta seuraavassa liittokokouksessa. 

 
Joukkueiden SM-arvoon liittyvässä esityksessä äänestettiin lopulta useamman esityksen 
kesken. Mikael Friman esitti, että nuorten luokkien osalta SM-arvon vaatimusta 
lievennettäisiin yhteen joukkueeseen. Jarmo Engblom esitti, että kaikista luokista 
lievennetään joukkuevaatimus yhteen. Lisäksi äänestyksessä oli hallituksen esitys, että SM-
arvoon tarvitaan vähintään kaksi joukkuetta. 
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Äänestettiin ensin Frimanin ja Engblomin esitysten välillä käsiäänestyksellä, jossa Frimanin 
esitystä kannatti 12 ja Engblomin esitystä kannatti 10 valtuuston jäsentä.  
 
Sen jälkeen äänestettiin niin ikään käsiäänestyksellä hallituksen esityksen ja Frimanin 
esityksen välillä. Frimanin esitystä kannatti 14 ja hallituksen esitystä kannatti 11 valtuuston 
jäsentä. Päätökseksi tuli siis nuorten osalta SM-vaatimus yhteen joukkueeseen. 
 
Päätös: Hyväksyttiin hallituksen esitys seuraavin muutoksin: 

- Hyväksyttiin SM-kilpailujen osalta nelivuotinen hakumenettely ja lisäksi 
mahdollistettiin ennätyskelpoisten kilpailujen hakeminen samaan 
tapaan jo neljä vuotta etukäteen. Sääntöihin kirjattavalla sanamuodolla 
varmistetaan, että ennätyskelpoisten kisojen kohdalla menettely on 
mahdollinen, mutta kisoja voidaan hakea myöhemminkin.  

- Alueellisten kilpailujen osalta vapautetaan hakuaikataulu alueen itsensä 
päätettäväksi poislukien aluemestaruuskilpailut, joille on edelleen 
päivämäärä, johon mennessä kisoja voidaan anoa (ja jota ennen kisoja ei 
myönnetä). 

- Nuorten luokkien joukkuekilpailun osalta SM-arvon vaatimusta 
lievennettiin yhteen joukkueeseen. Päätös tapahtui äänestyksen jälkeen 
yllä kuvatusti. 

- Suomen ennätykset uusien laukausmäärien ja uusien lajien jälkeen 
hyväksytään ensimmäisestä täydestä tuloksesta alkaen välittömästi 
niiden tekojärjestyksessä. 

- Korjataan SUEKin nettisivujen osoite oikeaksi sivulla 14.  
 
12§  
SAL 100 V ESITTELY 
  
 Liitto täyttää 100 vuotta 2019. Työryhmät ovat työstäneet ja tarkentaneet juhlavuoden  
  suunnitelmia.   
 

Päätös:  Tuotiin tiedoksi tämänhetkiset suunnitelmat koskien lähinnä vuoden 
päätapahtumia. Välitettiin terveiset ideatoiveista, valokuvista historiikkiin 
ennen vuotta 1990 ja että historiikin kirjoittaja Kalle Virtapohja on 
tavattavissa muutamien SM-kilpailujen yhteydessä. 

 
13§ 
MUUT MAHDOLLISET ASIAT 

 
13.1 Puolustusvoimien ratojen yhteiskäyttö 
Mikael Kaislaranta kertoi taustoja liittyen puolustusvoimien ratojen yhteiskäyttöön. Sopimus 
on olemassa 1950-luvulta, mutta paikallisia ongelmia on ilmennyt, myös sopimuksen 
vastaisia käytäntöjä. Esityksenä on, että SAL aloittaisi heti neuvottelut puolustusvoimien 
kanssa sopimuksen uusimiseksi ja että neuvottelukunnassa olisi mukana toimintalajien 
edustaja.  
Metallimaalilaitteet tullaan Santahaminassa kieltämään ilmeisesti ensi viikolla jakeluun 
tulevassa johtosäännössä. Eri tahoilta ei ole pyydetty lausuntoja asian valmisteluvaiheessa.  
SAL:n puheenjohtaja Vesa Nissinen totesi voivansa olla asiassa aktiivinen ja aloittaa 
keskustelut päättävien henkilöiden kanssa ja tarvittaessa mennä paikanpäälle joukko-
osastoihin neuvottelemaan asioista.  
 
13.2 SAL:n toimihenkilöpalkkaukset 
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Kuultiin Ari Siven ponsi SAL:n palkkauspolitiikkaan liittyen. Ponsi kirjattiin ylös ja on 
alkuperäisen liittovaltuuston pöytäkirjan liitteenä (LIITE 5).  
 
13.3 Evästys liittohallitukselle ja liiton edustajille kansainvälisissä järjestöissä 
Mikael Friman toivoi lopuksi liittohallitukselta ja kansainvälisissä luottamustehtävissä 
toimivilta, että pyrittäisiin vaikuttamaan nuorten EM- ja MM-kisojen järjestämisajankohtaan 
(kesäkuun lopussa), että kisat olisivat merkittävästi myöhemmin kaudella, jotta 
karsinnat/näytöt saataisiin järjestettyä järkevämmin. 

 
14§  
KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN  
 
 Asko Terkola päätti kokouksen klo 15.48. 
 
  
 
 
 Asko Terkola   Anne Lantee 
 Kokouksen puheenjohtaja  Kokouksen sihteeri 
 
 
 
 Matti Viljakainen  Jarmo Engblom 
 Pöytäkirjan tarkastaja  Pöytäkirjan tarkastaja 


